	FOJPC Bible Study Aid- July

	07-01
	Acts10:34-48 In Cornelius's house that day, a new chapter in Christian history was written as a Jewish Christian leader and a Gentile Christian convert each discovered something significant about the other. Cornelius needed Peter in order to hear the Good News and know the way of salvation. Peter needed Cornelius in order to know that Gentiles were included in God's plan. You and another believer may also need each other to understand how God works!
	使徒行傳10:34-48這天在哥尼流家裡，寫下了基督教歷史新的一頁，一位猶太基督徒領袖和一位外邦基督徒各自在對方身上發現一些重要的事情。哥尼流需要彼得及他的福音，叫他知道自己可以得救。彼得需要哥尼流和他得救的經歷，叫他知道在神的計劃裡也有外邦人的分。有時我們需要與另一位信徒在一起才明白神的工作！

	07-02
	Acts11:19-26 Barnabas and Saul stayed at Antioch for a full year,teaching the new believers.They could have left for other cities,but they saw the importance of follow-up and training.Have you helped someone believe in Christ?Spend time teaching and encouraging that person.Are you a new believer?Remember,you are just beginning your Christian life.Your faith needs to grow and mature through consistent Bible study and teaching.
	使徒行傳11:19-26巴拿巴和掃羅在安提阿逗留了一整年的時間，教導初信者。他們本可以離開這裡到其他城市去，但他們看見栽培和訓練的重要而留下。你曾幫助人信靠神嗎？花點時間教導和鼓勵他。你是不是初信的呢？記著，你的基督徒生命不過剛剛起步，你需要不斷地讀聖經和學習，你的信心才能長大和成熟。

	07-03
	Acts12:2-12 Why did God allow James to die and yet miraculously save Peter?Life is full of difficult questions like this.Why is one child physically disabled and another child athletically gifted?Why do people die before realizing their potential?Questions like these we cannot possibly answer in this life because we do not see all that God sees.He has chosen to allow evil in this world for a time.But we can trust God's leading because he has promised to destroy all evil eventually.In the meantime,we know that God will help us use our suffering to strengthen us and glorify him.For more on this question,see the notes on Job_1:1 ff;Job_2:10;Job_3:23-26.
	使徒行傳12:2-12神為甚麼讓雅各犧牲，卻施行神蹟拯救彼得呢？生命中充滿了這樣的難題。為甚麼一個孩子是殘疾人，而另一個卻是運動健將？為甚麼有些人未能發揮潛能便要離開世界呢？這些問題看來我們今生不能解答，因為我們不能看到神所看見的一切，祂選擇讓罪惡留在世界一段時間，但我們可以相信祂的帶領，因為祂曾應許最終要消滅一切罪惡。在這期間，我們知道祂會幫助我們，藉著苦難使我們變得更加堅強，並且榮耀祂。

	07-04
	Acts13:1-12 This was the beginning of Saul's first missionary journey.Why did Paul and Barnabas go where they did?(1)The Holy Spirit led them.(2)They followed the communication routes of the Roman Empire,making travel easier.(3)They visited key population and cultural centers to reach as many people as possible.(4)They went to cities with synagogues,speaking first to the Jews in hopes that they would see Jesus as the Messiah and help spread the Good News to everyone.
	使徒行傳13:1-12這是保羅第一次佈道旅程。為甚麼保羅和巴拿巴會到這些地方去呢？（1）聖靈帶領他們；（2）他們沿著羅馬帝國的交通路線前進，這樣旅途不至於太艱辛；（3）他們到人口稠密的主要城市和文化中心去，以便能盡量多地接觸人；（4）他們到設有會堂的城市，首先向猶太人傳道，希望他們能認識耶穌就是彌賽亞，並且可以協助把福音傳開。

	07-05
	Acts13:38-50 Instead of accepting the truth,the Jewish leaders stirred up opposition and ran Paul and Barnabas out of town.When confronted by a disturbing truth,people often turn away and refuse to listen.When God's Spirit points out needed changes in our lives,we must listen to him.Otherwise we may be pushing the truth so far away that it no longer affects us.
	使徒行傳13:38-50猶太領袖不但沒有聽從真理，反而挑撥人來對抗保羅和巴拿巴，並把他們趕出城去。當面對那叫人惴惴不安的真理時，多數人都會逃避，拒絕接受。當神的靈指出我們生命中需要改善的地方時，我們必須聽從祂，否則，我們可能會把真理推得太遠，以致它再不能影響我們了。

	07-06
	Acts14:8-18 Responding to the people of Lystra,Paul and Barnabas reminded them that God never leaves himself"without evidence of himself and his goodness."Rain and good crops,for example,are evidence of his goodness.Later Paul wrote that this evidence in nature leaves people without an excuse for unbelief(Rom_1:20).When in doubt about God,look around and you will see abundant evidence that he is at work in the world.
	使徒行傳14:8-18保羅和巴拿巴向路司得人說明情況，並提醒他們神一直都在提供證據，例如天降甘霖、賜五穀豐收等，顯明祂的恩典。當你對神有任何疑惑時，只要你環視四周，便會發現許多證據，證明神在我們的世界一直工作。

	07-07
	Acts15:5-21 James's judgment was that Gentile believers did not have to be circumcised,but they should stay away from food sacrificed to idols,from sexual immorality,and from consuming blood or eating meat of strangled animals.If Gentile Christians would abstain from these practices,they would please God and get along better with their Jewish brothers and sisters in Christ.Of course,other actions were inappropriate for believers,but the Jews were especially concerned about these four.This compromise helped the church grow unhindered by the cultural differences of Jews and Gentiles.When we share our message across cultural and economic boundaries,we must be sure that the requirements for faith we set up are God's,not people's.
	使徒行傳15:5-21雅各認為外邦信徒不必遵守割禮，但他們應該禁戒偶像、姦淫及吃勒死的牲畜和血。假如外邦信徒能禁戒不犯，他們便能得神喜悅，又能與猶太信徒融洽相處。當然，還有其他行為是不適合信徒的；不過猶太人最關心以上幾點。這個和解方案使教會不會因為猶太人和外邦人之間的文化差異而妨礙到她的增長。當我們跨越文化和經濟界限去分享福音時，必須明白我們所定的信仰要求是神的要求，而不是人的要求。

	07-08
	Acts15:30-41 Paul and Barnabas disagreed sharply over Mark.Paul didn't want to take him along because he had left them earlier(Act_13:13).This disagreement caused the two great preachers to form two teams,opening up two missionary endeavors instead of one.God works even through conflict and disagreements.Later,Mark became vital to Paul's ministry(Col_4:10).Christians do not always agree,but problems can be solved by agreeing to disagree and letting God work his will.
	使徒行傳15:30-41保羅和巴拿巴因為馬可而出現嚴重的意見分歧；保羅因為馬可曾經離開（13:13），所以不想帶他一同上路。這次意見分歧引起這兩位偉大的傳道人分開，各自另組一隊佈道隊，開闢了兩項宣教工作。神甚至能通過爭執和意見分歧來工作，後來，馬可成為保羅的重要助手（參西4:10）。基督徒不是常常都意見一致，但問題可以通過彼此協商，各自保留不同意見以及讓神的旨意做工來解決。

	07-09
	Acts16:1-12 To know God's will does not mean we must hear his voice.He leads in different ways.When you are seeking God's will,(1)make sure your plan is in harmony with God's Word;(2)ask mature Christians for their advice;(3)check your own motives to see if you are seeking to do what you want or what you think God wants;(4)pray for God to open and close the doors as he desires.
	使徒行傳16:1-12要知道神的旨意，不是表示要聽見祂的聲音，祂會用不同的方法來引導我們。當你尋求神的旨意時：（1）要確定你的計劃與神的話一致；（2）聽取成熟基督徒的意見；（3）檢討你的動機——這是你自己想做的事，還是神希望你做的事？（4）向神禱告，求祂按祂的心意來開路或攔路。

	07-10
	Acts16:22-34 Paul and Silas took the family unit seriously.So the offer of salvation was made to the jailer's entire household—family and servants.Yet it was not the jailer's faith that saved them;they all needed to come to Jesus in faith and believe in him in the same way the jailer had.His entire family did believe and all were saved.Pray that God will use you to introduce Jesus to your family and that they will come to believe in him.
	使徒行傳16:22-34保羅和西拉很看重家庭整體，因此他們幫助禁卒的全家都領受救恩。然而，並不是單靠禁卒的信心就使全家得救，他們全部都需要憑著信心來到耶穌面前，和那禁卒一樣的相信主，這樣全家才可以得救。祈求神使用你向家人介紹耶穌，讓他們都可以相信主。

	07-11
	Acts17:1-10 What a reputation these early Christians had! The power of the Good News revolutionized lives, broke down all social barriers, threw open prison doors, caused people to care deeply for one another, and stirred them to worship God. Our world needs to be turned upside down, to be transformed. The Good News doesn't merely improve programs and encourage good conduct; it dynamically transforms lives. Take courage and ask God how you can help spread his Good News throughout your world.
	使徒行傳17:1-10這些初期基督徒被稱為“攪亂天下的”。福音的能力改變了許多人的生命，推倒了所有社會上的障礙，打開監獄的門，推動人真誠地互相關心，並且激發他們去敬拜神。福音並非只是改善計劃和鼓勵行善，而是又真又活地改變生命。鼓起勇氣，求問神如何使用你把福音傳遍整個世界。

	07-12
	Acts17:22-31 It is not enough to teach or preach with conviction. Like Paul, we must be prepared. The more we know about the Bible, what it means, and how to apply it to life, the more convincing our words will be. This does not mean that we should avoid presenting the Good News until we feel adequately prepared. We should use what we have learned but always seek to know more in order to be an effective witness and be able to respond to people's questions and arguments.
	使徒行傳17:22-31單憑信心就去作教導或傳福音是不足夠的，像保羅一樣，我們必須充分裝備好自己。我們對聖經認識愈多，愈明白它的意義，以及愈知道如何將聖經應用在生活裡，我們所說的話就愈有說服力。這並不表示在我們覺得已有足夠的準備之前，我們不應該向人傳講福音。我們應該以我們所知的去作工，但卻要常常渴望認識更多，以便能接觸更多人，更曉得如何回答他們提出的問題和論點。

	07-13
	Acts18:1-11 In a vision, Christ told Paul that he had many people in Corinth. Sometimes we can feel alone or isolated, especially when we see wickedness all around us or are persecuted for our faith. Usually, however, there are others in the neighborhood or community who also follow Christ. Ask God to lead you to them.
	使徒行傳18:1-11主在異象中告訴保羅，在哥林多城裡有許多祂的百姓。有時我們會感到孤單寂寞，尤其是周圍充滿邪惡，或為信仰而受逼迫的時候。其實在我們的群體中仍然有好些跟隨基督的人，求神引導你去找到他們。

	07-14
	Acts19:8-20 This was an important judicial decision for the spread of the Good News in the Roman Empire. Judaism was a recognized religion under Roman law. As long as Christians were seen as part of Judaism, the court refused to hear cases brought against them. If they had claimed to be a new religion, they could easily have been outlawed by the government. In effect, Gallio was saying, "I don't understand all your terminology and finer points of theology. Handle the matter yourself and don't bother me."
	使徒行傳19:8-20許多以弗所人都從事驅邪和行法術以牟利。士基瓦的兒子們被保羅的工作深深吸引，但保羅趕鬼的能力來自聖靈，而不是妖術，顯然比他們更有能力。然而，他們發覺人不能夠駕馭或仿效神的能力，這些人呼喊耶穌的名字，卻不認識祂。改變人的能力是來自耶穌基督的，不是念咒語般吟誦祂的名字就可以得到，神只通過祂所揀選的人來運用祂的能力。

	07-15
	Acts19:24-38 When Paul preached in Ephesus, Demetrius and his fellow craftsmen did not quarrel with his doctrine. Their anger boiled because his preaching threatened their profits. They made silver shrines of the Ephesian goddess Artemis. The craftsmen knew that if people started believing in God and discarding the idols, their livelihood would suffer.
	使徒行傳19:24-38當保羅在以弗所傳道時，底米丟和他的同行並非因與保羅爭論有關教義問題而憤怒，乃是因為保羅的工作影響到他們的財路。他們是製造亞底米女神的銀龕的，如果百姓相信基督，就會拋棄偶像，這樣必定會打擊他們的生意。

	07-16
	Acts20:7-16 Paul had missed attending the Passover in Jerusalem, so he was especially interested in arriving on time for Pentecost, which was 50 days after Passover. He was carrying with him gifts for the Jerusalem believers from churches in Asia and Greece (see Rom_15:25-26; 1Co_16:1 ff; 2 Corinthians 8-9). The Jerusalem church was experiencing difficult times. Paul may have been anxious to deliver this gift to the believers at Pentecost because it was a day of celebration and thanksgiving to God for his provision.
	使徒行傳20:7-16保羅錯過了在耶路撒冷過逾越節的機會，所以他很希望能趕上過五旬節（逾越節後五十天就是五旬節）。他帶著亞西亞和希臘教會給耶路撒冷信徒的捐款上路（參羅15:25-26；林前16:1-4；林後8:9）。當時耶路撒冷教會正處於經濟困難的時刻。保羅或許急於要在五旬節把捐款交給信徒，因為這是向神獻上讚美和感謝的節日。

	07-17
	Acts20:17-24 The way of the believer is not an easy road;being a Christian does not solve or remove all problems.Paul served humbly and"with many tears,"but he never quit,never gave up.The message of salvation was so important that he never missed an opportunity to share it.And although he preached his message in different ways to fit different audiences,the message remained the same:Repent and turn to Christ by faith.The Christian life will have its rough times,tears,and sorrows,as well as joys,but we should always be ready to tell others what good things God has done for us.His blessings far outweigh life's difficulties.
	使徒行傳20:17-24天路並不是一條容易走的路；成為基督徒並非一帆風順。保羅謙卑事奉神，服事人，並且常常流淚，但他從來沒有放棄自己的職責。救恩的資訊是這麼重要，他從來不會放過任何分享福音的機會。基督徒的一生會有各種遭遇，有流淚的時刻和歡呼的時候，但我們應該隨時準備好向人分享神為我們所成就的美好事情，祂的祝福永遠勝過一生中的難處。

	07-18
	Acts21:7-15 Paul knew he would be imprisoned in Jerusalem.Although his friends pleaded with him to not go there,he knew that he had to because God wanted him to.No one enjoys pain,but a faithful disciple wants above all else to please God.Our desire to please God should overshadow our desire to avoid hardship and suffering.Then we can say with Paul's companions,"The Lord's will be done."
	使徒行傳21:7-15保羅知道自己在耶路撒冷將會入獄，他的朋友也苦勸他不要去，但他知道這是神要他做的事情。沒有人想遇到苦難，但一個忠心的門徒最大的願望就是得神喜悅。渴望得神喜悅應該勝過我們逃避困難和痛苦的慾望。這樣，我們便可以說：“願主的旨意成就。”

	07-19
	Acts21:17-27 Paul submitted himself to this Jewish custom to keep peace in the Jerusalem church.Although Paul was a man of strong convictions,he was willing to compromise on nonessential points,becoming all things to all people so that he might save some(1Co_9:19-23).Often churches split over disagreements about minor issues or traditions.Like Paul,we should remain firm on Christian essentials but flexible on nonessentials.Of course,no one should violate his or her true convictions,but sometimes we need to honor Christ by mutual submission for the sake of the Good News.
	使徒行傳21:17-27保羅遵從猶太人的習俗，以求保持耶路撒冷教會的和睦。雖然保羅有堅強的信念，然而他願意在一些並非最要緊的問題上作出妥協，向甚麼樣的人，就成為甚麼樣的人，為的是救回一些人。很多時教會因為一些傳統或小事的爭論而分裂，我們應該像保羅一樣，在基要教義上堅定不移，毫不妥協；但在一些並非最要緊的事情上，則靈活運用。當然，任何人都不應違反真正的信仰，但有時候我們也需要為福音的緣故彼此順服。

	07-20
	Acts22:1-23 After gaining a hearing and establishing common ground with his audience,Paul gave his testimony.He shared how he had come to faith in Christ.Sound reasoning is good,but it is also important to simply share what Christ has done in our lives.No matter how we present the message,however,not everyone will accept it,as Paul knew.We must faithfully and responsibly present the Good News and leave the results to God
	使徒行傳22:1-23保羅找到了與聽眾的共同之處，並吸引了他們的注意之後，就講出自己的見證，分享自己是怎樣信基督的。出色的論證當然好，分享基督在我們生命中的工作也同樣重要。但是不管我們怎樣去表達這個信息，也不是每一個人都會接受它的。我們必須忠心盡責地傳講福音，而將結果交託給神。

	07-21
	Acts23:6-15 Paul's words moved the debate away from himself and toward their festering controversy about resurrection.The Jewish council was split.Paul's sudden insight that the council was a mixture of Sadducees and Pharisees is an example of the insight that Jesus promises to believers(Mar_13:9-11).God will help us when we are under fire for our faith.Like Paul,we should always be ready to present our testimony.The Holy Spirit will give us the courage to speak boldly.
	使徒行傳23:6-15保羅把爭論的焦點由自己身上轉移到這兩派人有關復活的爭論上，猶太議會因此而分裂。保羅突然而來的靈感，看出議會中有兩派人，這就是主曾應許賜給信徒的能力（參可13:9-11）。當我們因為信仰而受到攻擊時，神會幫助我們。我們應該像保羅一樣，隨時預備好作見證，聖靈會賜給我們力量和勇氣。

	07-22
	Acts23:16-31 Jerusalem was the seat of Jewish government,but Caesarea was the Roman headquarters for the area.God works in amazing and amusing ways.God could have used any number of ways to get Paul to Caesarea,but he chose to use the Roman army to deliver Paul from his enemies.God's ways are not our ways.Ours are limited;his are not.Don't limit God by asking him to respond your way.When God intervenes,things will work out much better than you could ever anticipate.
	使徒行傳23:16-31耶路撒冷是猶太政府的所在地，而凱撒利亞則是羅馬政府在這地區的總部。神的作為實在奇妙！祂利用羅馬軍隊來拯救保羅脫離敵人。神的道路不同於我們的道路。不要求神按照你的道路來行，限制了神。當神介入的時候，任何事情都會發生，這些事情遠較你所能想像的更多、更好。

	07-23
	Acts24:10-27 Paul's talk with Felix became so personal that Felix grew frightened.Felix,like Herod Antipas(Mar_6:17-18),had taken another man's wife.Paul's words were interesting until they focused on"righteousness and self-control and the coming day of judgment."Many people will be glad to discuss the Good News with you as long as it doesn't touch their lives too personally.When it does,some will resist or run.But this is what the Good News is all about—God's power to change lives.The Good News is not effective until it moves from principles and doctrine into a life-changing dynamic.When someone resists or runs from your witness,you have undoubtedly succeeded in making the Good News personal.
	使徒行傳24:10-27保羅的講論觸及腓力斯的內心，令他覺得恐懼。腓力斯像希律安提帕一樣（參可6:17-18），娶了別人的妻子。保羅所講的內容一直都很吸引他；不過，當保羅提到“公義、節制和將來的審判”時，他便不再有興趣了。只要你所講的福音內容不會太剌激他人的內心，有許多人會很樂意和你談論。可是，當你傳講的福音一接觸到他們心靈深處時，有些人便會抗拒或走開。然而，這正是福音的內涵——神的能力會改變生命。假如福音沒有從原則和教義轉化成為改變生命的動力，那麼福音便沒有功效了。

	07-24
	Acts25:13-27 Paul was in prison, but that didn't stop him from making the most of his situation. Military officers and prominent city leaders met in the auditorium with Agrippa to hear this case. Paul saw this new audience as yet another opportunity to present the Good News. Rather than complain about your present situation, look for ways to use every opportunity to serve God and share him with others. Your problems may be opportunities in disguise.
	使徒行傳25:13-27保羅雖然在監裡，但這沒有阻止他盡量利用身處的境況。軍官和城中主要的領袖都與亞基帕一同在公廳裡聆訊這宗案件，保羅認為這是向這批新的聽眾宣講福音的另一個機會。與其埋怨目前的處境，不如尋找每一個機會去事奉神，與別人分享福音。困難可能就是化了裝的機會。

	07-25
	Acts26:12-29 Paul was appealing to the facts:People were still alive who had heard Jesus and seen his miracles;the empty tomb could still be seen;and the Christian message was turning the world upside down(Act_17:6).The history of Jesus'life and the early church are facts that still confront us today.We still have eyewitness accounts of Jesus'life recorded in the Bible as well as historical and archaeological records of the early church to study.Examine the events and facts as verified by many witnesses.Strengthen your faith with the truth of these accounts.
	使徒行傳26:12-29保羅正傳講事實：那些聽過耶穌講道、看過祂行神蹟的人仍然活著；空墳墓仍然可見；基督的信息正攪動這個世界（17:6）。耶穌和初期教會的歷史都是事實，仍然可以讓我們仔細查考。今日，我們在聖經中仍然可以找到目擊證人對耶穌一生的敘述，也可以研讀歷史和考古學上對於初期教會的記載。這些事件和事實都曾經由許多見證人加以證實，我們也要仔細查考，這些真確的記述能幫助我們的信心更加堅定。

	07-26
	Acts27:1-3,13-26 Julius,a Roman army officer,was assigned to guard Paul.Obviously he had to remain close to Paul at all times.Through this contact,Julius developed a respect for Paul.He gave Paul a certain amount of freedom(Act_27:3)and later spared his life(Act_27:43).How would your character look,up close and personal?
	使徒行傳27:1-3,13-26猶流是一個冷酷的羅馬百夫長，被委派看守保羅，顯然他時常都與保羅有緊密的接觸。通過這些接觸，猶流漸漸尊重保羅，並給他某種程度的自由（27:3），後來更挽救保羅的性命（27:43）。從親密和個別的接觸，別人會怎樣評價你的品格呢？

	07-27
	Acts27:33-44 The soldiers would pay with their own lives if any of their prisoners escaped.Their instinctive reaction was to kill the prisoners so they wouldn't get away.Julius,the officer,was impressed with Paul and wanted to save his life.Julius was the highest ranking official;therefore,he could make this decision.This act preserved Paul for his later ministry in Rome and fulfilled Paul's prediction that all the people on the ship would be saved(Act_27:22).
	使徒行傳27:33-44任何一個囚犯逃走了，水手都是要償命的，所以他們的自然反應便是將囚犯殺了，免得他們逃走。百夫長深被保羅所感動，要救他。他這次行動保住了保羅的性命，使之日後可以在羅馬傳道，也成就了保羅的預言——船上每一個人都要獲救，沒有一個喪命的（參27:22）。

	07-28
	Acts28:1-15 Paul continued to minister to others,even as a shipwrecked prisoner.On this trip alone,the Roman army officer,the chief official of Malta,and many others were affected.It is no wonder that the Good News spread like wildfire.
	使徒行傳28:1-15保羅即使是身受船難的囚犯，仍然不斷服事人。單單在這次旅途中，百夫長和許多人都受他的影響，難怪福音像烈火般四周燃起。

	07-29
	Romans 1:16-25 First,people reject God;next,they make up their own ideas of what a god should be and do;then they fall into every kind of wickedness:greed,hate,envy,murder,quarreling,deception,malicious behavior,and gossip.Finally,they grow to hate God and encourage others to do so.God does not cause this steady progression toward evil.Rather,when people reject him,he allows them to live as they choose.God gives them over to or permits them to experience the natural consequences of their sin.Once caught in the downward spiral,no one can pull himself or herself out.Sinners must trust Christ alone to deliver them from destruction.
	羅馬書1:16-25原來當人拒絕他們所認識的神的時候，偶像便出現了。他們本末倒置地漠視神是創造者和生命的維繫者，竟把自己看作是宇宙的中心，為了滿足自己的私利和邪慾，便創造出各樣的神明來。這些神明可以是木頭偶像，也可以是人生追求的目標，如金錢、權力、享受等。因為這些都可能會代替神的位置，叫人膜拜。在你生命中，哪些事情比神更優先？哪些是你夢寐以求，讓你願意犧牲一切來得到的呢？你是在敬拜神還是崇拜自己所造的偶像呢？

	07-30
	Romans 2:17-29 Paul explained to the Jews that they needed to teach themselves,not others,by their law.They knew the law so well that they had learned how to excuse their own actions while criticizing others.But the law is more than a set of rules—it is a guideline for living according to God's will.It is also a reminder that we cannot please God without a proper relationship to him.As Jesus pointed out,withholding what rightfully belongs to someone else is stealing(Mar_7:9-13),and anyone who even looks at a woman with lust in his eye has committed adultery with her in his heart(Mat_5:27-28).Before we accuse others,we must look at ourselves and see if sin,in any form,exists within us.
	羅馬書2:17-29保羅指出猶太人也需要以律法來教導自己（而不是別人）。因為他們通曉律法，在批評他人的時候，又懂得為自己的行為尋找藉口。但是律法並不只是字面上的最低要求，也是一個根據神的心意而制訂的生活指導；律法更提醒我們要與神建立良好的關係，否則就不能討祂的喜悅。當我們批評別人之前先要省察自己，看看這些罪是不是也以別的形式出現在我們身上。

	07-31
	Romans 3:19-31 Why does God save us by faith alone? (1) Faith eliminates the pride of human effort, because faith is not a deed that we do. (2) Faith exalts what God has done, not what we do. (3) Faith admits that we can't keep the law or measure up to God's standards—we need help. (4) Faith is based on our relationship with God, not our performance for God.
	羅馬書3:19-31為甚麼神只按我們的信心來救贖我們？（1）信心可以消除人的驕傲，因為信心並不是一種行為。（2）信心高舉了神的作為而不是人的行為。（3）信心使我們承認自己無法遵守律法、達到神的標準，我們需要求助神引領和扶持。（4）信心基於我們與神的關係，而不是我們的表現。


